

TREATY SERIES. No. 16.

1910.

DECLARATIONS

BETWEEN

THE UNITED KINGDOM, FRANCE,  
AND NORWAY

AND BETWEEN

THE UNITED KINGDOM, FRANCE,  
AND SWEDEN

CONCERNING THE

ABROGATION OF THE TREATY  
OF NOVEMBER 21, 1855, RELATIVE  
TO THE INTEGRITY OF NORWAY  
AND SWEDEN.

Signed at Christiania, November 2, 1907.  
Stockholm, April 23, 1908.

---

*Presented to both Houses of Parliament by Command of His Majesty.*  
*May 1910.*

---

LONDON:

PRINTED FOR HIS MAJESTY'S STATIONERY OFFICE,  
BY HARRISON AND SONS, ST. MARTIN'S LANE,  
PRINTERS IN ORDINARY TO HIS MAJESTY.

And to be purchased either directly or through any Bookseller, from  
WYMAN AND SONS, LTD., FETTER LANE, E.C.; and  
32, ABINGDON STREET, WESTMINSTER, S.W.; or  
OLIVER AND BOYD, TWEEEDDALE COURT, EDINBURGH; or  
E. PONSONBY, 116, GRAFFON STREET, DUBLIN.

[Cd. 5123.] Price ½d.

DECLARATIONS  
 BETWEEN  
 THE UNITED KINGDOM, FRANCE, AND NORWAY  
 AND BETWEEN  
 THE UNITED KINGDOM, FRANCE, AND SWEDEN  
 CONCERNING THE  
 ABROGATION OF THE TREATY OF NOVEMBER 21,  
 1855, RELATIVE TO THE INTEGRITY OF  
 NORWAY AND SWEDEN.

-----  
*Signed at* Christiania, November 2, 1907,  
Stockholm, April 23, 1908, *respectively.*  
 -----

N O R W A Y .

*Déclaration.*

LES Soussignés, dûment autorisés par leurs Gouvernements respectifs, déclarent qu'en conséquence de la dissolution de l'union entre la Norvège et la Suède le Traité conclu par la Grande-Bretagne et la France avec la Norvège et la Suède concernant l'intégrité des Royaumes - Unis de Norvège et Suède, et signé à Stockholm le 21 Novembre, 1855, a cessé de sortir ses effets en ce qui concerne leurs trois Gouvernements depuis la date de la susdite dissolution.

Fait en triple exemplaire.

Kristiania, le 2 Novembre, 1907.

(L.S.) W. G. MAX MÜLLER.  
 (L.S.) DELAUAUD.  
 (L.S.) J. LÖVLAND.

(Translation.)

*Declaration.*

THE Undersigned, duly authorized by their respective Governments, declare that in consequence of the dissolution of the union between Norway and Sweden, the Treaty concluded by Great Britain

and France with Norway and Sweden respecting the integrity of the United Kingdoms of Norway and Sweden, signed at Stockholm on the 21st November, 1855, has ceased to be operative, so far as their three Governments are concerned, from the date of the said dissolution.

Done in triplicate.

Christiania, 2nd November, 1907.

(L.S.) W. G. MAX MÜLLER.  
 (L.S.) DELAUAUD.  
 (L.S.) J. LÖVLAND.

---

S W E D E N.

*Déclaration.*

LES Soussignés, dûment autorisés par leurs Gouvernements respectifs, déclarent que le Traité conclu par la Suède et la Norvège avec la Grande-Bretagne et la France concernant l'intégrité de la Suède et de la Norvège, et signé à Stockholm le 21 Novembre, 1855, a cessé de sortir ses effets en ce qui concerne leurs trois Gouvernements.

Fait en trois exemplaires.

Stockholm, le 23 Avril, 1908.

(L.S.) RENNELL RODD.  
 (L.S.) ROGER CLAUSSE.  
 (L.S.) ERIC TROLLE.

(Translation.)

*Declaration.*

THE Undersigned, duly authorized by their respective Governments, declare that the Treaty concluded by Sweden and Norway with Great Britain and France respecting the integrity of the United Kingdoms of Norway and Sweden, signed at Stockholm on the 21st November, 1855, has ceased to be operative so far as their three Governments are concerned.

Done in triplicate.

Stockholm, April 23, 1908.

(L.S.) RENNELL RODD.  
 (L.S.) ROGER CLAUSSE.  
 (L.S.) ERIC TROLLE.

---